
 ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 521 

 

На 14 май 2024 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Емил Войнов, Росица Матева,  

   Димитър Димитров, Севинч Солакова, Цветанка 

   Георгиева, Любомир Георгиев, Красимир Ципов, 

   Гергана Стоянова, Силвия Стойчева, Елка  

   Стоянова 

2. Проекти на решения относно промени в състави на ОИК. 

  Докладва: Георги Баханов 

3. Медийни пакети. 

  Докладва: Димитър Димитров 

4. Искане за изплащане възнаграждения на ОИК. 

  Докладва: Елка Стоянова 

5. Проект на решение относно регистрация на партии за 

участие в частични местни избори на 23 юни 2024 г. 

  Докладва: Елка Стоянова 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Росица Матева, Севинч Солакова, Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева. 

ОТСЪСТВА: Цветозар Томов. 
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Заседанието бе открито в 11,15 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия, и господин Димитър Димитров – зам.-

председател на Комисията. 

 

* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги!  

Тринадесет членове сме в залата – имаме кворум. 

Поради отпуск отсъства господин Томов. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Доклади по административни преписки с докладчици: 

колегите Войнов, Матева, Димитров, Солакова, Георгиева, Стоянова 

Стойчева, Елка Стоянова, Ципов, Георгиев, Ганчева и аз имам 

доклад в тази точка. 

2. Проекти на решения относно промени в състави на ОИК с 

докладчик господин Баханов. 

3. Медийни пакети с докладчик господин Димитров. 

4. Искане за изплащане възнаграждения на ОИК с докладчик 

госпожа Елка Стоянова. 

Моля за вашите предложения по дневния ред. Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

 

Започваме с първа точка от дневния ред: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Госпожо Ганчева, заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам проект на писмо, 

което обсъдихме в работен порядък днес преди заседанието, и с 
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оглед подготовка на решението по чл. 12 и обявяване на местата за 

гласуване извън страната, предлагам да гласуваме писмото, което е 

във вътрешната мрежа, извън папките. Срокът за предоставяне на 

информация и становище, както обсъдихме, ще бъде до 14,00 ч. на 

16 май 2024 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания или предложения. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, във връзка с 

процедурата по доверено изграждане на изходния код, която 

предстои да бъде проведена, предлагам да изпратим писмо до 

Народното събрание и до ДАНС със запитване за възможност за 

осигуряване на защитена среда в сградата на Народното събрание, в 

която да се реализира процедурата за доверено изграждане. 

Проектът на писмо е в моя папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите предложения. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 

(Любомир Георгиев). 

Госпожо Матева, заповядайте. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви писмо 

с вх. № ЦИК-ЕП-15-52-5/13.05.2024 г., с което през криптирания 

обмен ни се изпращат данни от Испания, че има регистриран 
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кандидат за член на Европейския парламент от Испания, който е 

български гражданин, и са ни изпратени данни за лицето. 

Извършена е проверка. Лицето не е регистрирано като кандидат за 

член на Европейски парламент от Република България. Отговаря на 

всички останали изисквания, не е в друга несъвместимост съобразно 

Изборния кодекс, така че ви докладвам тази информация за 

сведение. 

С този кандидат българските граждани, кандидати за членове 

на Европейски парламент от друга държава, стават вече двама. 

Имаме и от Австрия – малко любопитна информация. 

Колеги, докладвам ви писмо с вх. № ЦИК-НС-10-

88/13.05.2024 г. от РИК – Ямбол, с което ни изпращат Решение № 

47-НС от 13 май за заличаване регистрацията на кандидат за народен 

представител, поради това че кандидатът е починал. 

Докладвам и писмо с вх. № ЦИК-ЕП/НС-10-418/13.05.2024 г., 

с което РИК – Велико Търново, ни изпраща Решение № 62 и 

Решение № 69 от 9 май, с което се заличава регистрацията на 

кандидат за народен представител. От 9 май с Решение № 69 се 

заличава регистрацията на един кандидат, регистрира се нов 

кандидат, и с Решение № 73 се поправя очевидна фактическа 

грешка.  

Надявам се, че колегите от Районна избирателна комисия – 

Велико Търново, ще прочетат най-после решението на Централната 

избирателна комисия – да не ни изпращат в оригинал по пощата 

решения, които са приели и които са отразили в системата cik.is.-

bg.net, с писмо-указание, което изпратихме в петък, до вчера, когато 

имаха възможност, трябваше да извършат проверка и да информират 

ЦИК, че промените, които са извършили в кандидатските листи в 

срока до 9 май, са отразени в системата и след 13 май 2024 г., 

10,00 ч., когато им беше ограничен достъпът до системата, приетите 

след това решения следва да ги изпращат на Централната 

избирателна комисия, и то по електронна поща за отразяване в 

системата. 
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В тази връзка и във връзка с докладваното от Ямбол писмо ви 

предлагам да гласуваме писмо до „Информационно обслужване“ 

АД, с което да им изпратим копие от Решение № 47-НС/13.05.2024 г. 

на РИК – Ямбол, да заличат кандидатът, който е заличен в системата 

….  . 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви в тази точка 

писмо с вх. № ЦИК-МИ-07-223/13.05.2024 г.  

От Върховен административен съд ни се изпраща 

разпореждане по вх. № 6915/29.04.2024 г. Разпореждането е от 

13 май и е във връзка с постъпила частна жалба от ОИК – Враца, с 

посочения входящ номер срещу Определение № 680/03.04.2024 г. по 

адм. дело № 627 на Административен съд – Враца, постановено по 

реда на чл. 248 ГПК – предполагам, в частта за разноските. 

Частната жалба е оставена без движение с това разпореждане, 

като не отговаряща на изискванията, тъй като не е приложен 

документ за платена държавна такса. Дадени са указания за 

отстраняване на нередовността и се указва на Централната 

избирателна комисия да внесе държавна такса в размер на 30 лв. 

Колеги, докладвам ви го в момента за запознаване. Ще дам 

указание на звено „Правна дейност“ да извършат проверка и ще 

предложа в по-късната част на деня, въз основа на проверката, да 

изпратим разпореждането на съда до кмета на община Враца с копие 

до ОИК – Враца, за внасяне на таксата, но все пак да извършим 

проверка какво е делото и какво се случва с тази частна жалба – 

защо е подадена и какво е съдържанието й. 
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Колеги, докладвам ви за запознаване документ, наречен 

„списък НС-9 юни 2024 г.“, който се намира във вътрешната мрежа в 

папка с мои инициали. Моля да се запознаете с него, както и с 

бележчицата, която е написана и залепена върху списъка. 

Докладвам ви току-що донесено ми Определение № 

5829/14.05.2024 г. на Върховен административен съд по адм. дело № 

4931/2024 г., образувано по жалба на коалиция ЦЕНТЪР срещу 

Решение № 3225-ЕП/НС от 7 май на ЦИК. Това е решението за 

определянето размера на медийните пакети, които ще се 

предоставят.  

Вчера по осем други жалби срещу това решение беше 

насрочено заседание във Върховен административен съд, но 

производството по него беше прекратено също с определение. Тъй 

като решението подлежи на оспорване пред Административен съд – 

София град, с това определение се прекратява производството и по 

това дело – 4931/2024 г. на ВАС, и се изпраща жалбата на коалиция 

ЦЕНТЪР на Административен съд – София-град.  

Във Върховния административен съд е образувано още едно 

дело по жалба на коалиция ЛЕВИЦАТА! срещу това решение. 

Очаквам, че и по това дело ще бъде прекратено производството и ще 

бъде изпратено на Административен съд – София-град. Това са 

моите доклади засега. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин 

Димитров, заповядайте в точка едно и Ви определям да водите 

заседанието за малко. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

вчера с вх. № ЦИК-21-139/13.05.2024 г. сме получили писмо от 

Обществения съвет. Искат да проведат заседание на 16 май 2024 г. 

от 16,00 ч. Изпратили са списък на присъстващите и молят да им 

бъде осигурена зала, както и стенографско обслужване.  

Има чернова на писмо до госпожа Караславова с препращане 

на молбата. Писмото е с проектен номер 9977. Подготвил съм 



7 

писмото, което следва тяхната молба. (Реплика встрани от 

микрофоните.) 

Ако искате да не гледаме тези писма. Не ме питайте мен. Да 

разпуснем Обществения съвет и да не ги гледаме. Нямам нищо 

против. 

Моля да одобрите текста на писмото и да го подложим на 

гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, аз апелирам наистина, преди 

да одобрим текста на писмо, предложен от господин Димитров, да 

помислим с какво се подпомага работата на ЦИК с провеждането на 

тези заседания, за които ние ангажираме Народното събрание да 

осигурява зала, оборудване и така нататък. С какво това подпомага 

работата на Комисията и целия изборен процес?! 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 9 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Силвия Стойчева,); против – 3 (Ерхан Чаушев, Севинч Солакова, 

Цветанка Георгиева). 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: С вх. № ЕП-02-79/10.05.2024 г. сме 

получили писмо от постоянния секретар на Министерството на 

външните  работи, с което молят да определим дата, на която да се 

срещнем с регионалните анализатори от състава на Специалната 

мисия за оценка на изборите за членове на Европейски парламент. 

Експертният екип ще бъде в България между 27 и 31 май. В момента 

го докладвам за запознаване. Можем да напишем писмо малко по-

късно, тъй като до 21-и имаме известно време. Списъкът с 

институциите, с които се срещат, е дълъг – освен с нас, със Сметната 
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палата, със Съвета за електронни медии, с генералния директор на 

БНТ и така нататък. Докладвам го за запознаване. 

Получили сме писмо с вх. № ЦИК-ЕП-16-24 чрез 

Министерството на външните  работи. Подобно писмо е дошло и от 

Европейската мрежа за сътрудничество в областта на изборите, с 

което се иска да се определят лица, които ще бъдат на разположение, 

в случай че има някаква необходимост от спешна реакция. Едно от 

лицата трябва да се занимава с киберсигурност, а второто – с 

администриране на процеса на европейски избори.  

Интересното е, че в текста е записано: обръщаме внимание, 

че органите, натоварени с провеждане на изборите във всяка 

държава членка, имат право да пристъпят към публикуване на 

официални данни относно изборните резултати само след закриване 

на избирателните секции във всички държави членки. Последната 

държава, която ще закрие секциите, е Италия, и това ще стане 

българско време 24,00 ч., средноевропейско време – 23,00 ч. 

Дотогава могат да гласуват – обръщам внимание на това.  

Ще отговорим, че лицата, на които данните ще бъдат 

изпратени, трябва да попълнят едни декларации, отнасящи се до 

това, че са съгласни личните им данни да бъдат обработени – има 

такава декларация. Докладвам го за сведение. 

Получили сме питане от ОИК – Хасково, относно 

предизборната агитация за частични и нови избори, което трябва да 

обсъдим на работна група. Трябва да измислим някакъв вариант, не 

знам юридически това как изглежда, в който поне за тези два дни 

трябва да бъде прекратена кампанията за нови и частични избори. 

Ясно е, че ние не можем да прекратим цялата кампания, защото ще 

има разлепени плакати, но можем вероятно да ограничим събитията, 

като предизборни срещи, кампании и така нататък. Докладвам го за 

запознаване, имаме време. Ще помоля юристите да формулират 

някакъв проект на отговор. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Солакова, 

заповядайте. 
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, във вътрешната мрежа има 

информация в подпапка „тираж-бюлетини“ за предоставяне на 

информация от областните управители във връзка със заявяване на 

тираж на бюлетини от тяхна страна; информация за броя на 

избирателите по предварителни избирателни списъци за двата 

избора; информация за отпечатаните бюлетини за Европейски 

парламент – 2019 г., и избори за Народно събрание – 2023 г. 

В същата подпапка има заявки за отпечатване на бюлетини 

по изборни райони в изборите за Народно събрание за гласуване в 

страната и за гласуване извън страната – докладвам ги за 

запознаване и обсъждане на работна група.  

Днес последно получихме писма от областните управители 

на област Русе и област Благоевград, а вчера получихме от област 

Бургас. Това бяха трите области, от които нямахме в срок заявка за 

тиража на бюлетините. 

Във вътрешната мрежа има писмо до Министерството на 

външните  работи с искане да ни предоставят информация за тиража 

на бюлетините, който да се заяви, за гласуване извън страната, както 

и да поискаме да ни информират за оправомощено лице, което да 

получи бюлетините и ролките със специализирана хартия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева); против – 

няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Получили сме писмо с вх. № ЦИК-

МИ-06-222/13.05.2024 г. от временно изпълняващия длъжността 

кмет на община Панагюрище с искане да се предостави информация 

относно изработването и получаването на специализирана хартия за 

машинно гласуване за новите и частичните избори на 23 юни 2024 г. 
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Тази информация трябва да бъде адресирана до всички. Ще подготвя 

писмо с такова указание до всички общини и ОИК-ове с насрочени 

частични и нови избори. 

С писмо вх. № ЦИК-ЕП/НС-05-412/13.05.2024 г. на областния 

управител на област Ловеч, което е с копие до нас, е адресирано до 

кметовете на общини. Информират кметовете на общините, че 

съгласно Решение № 3059-ЕП/НС от 10 април тази година на ЦИК, 

областните управители снабдяват всяка община с печат на 

комисиите по чл. 287, ал. 7, и с това писмо те информират, че 

областна администрация Ловеч е изработила печатите по 

утвърдените форма и реквизити.  

В тази връзка вчера изменихме нашето решение относно 

изработка на изборни книжа и материали, за да няма такова 

противоречие в отговорностите на областните управители и кметове 

на общини.  

От община Видин секретарят на общината ни информира за 

броя на избирателите по предварителните избирателни списъци за 

новия избор за кмет на кметство Слана бара.  

В тази връзка ви предлагам с протоколно решение да 

възложим на деловодството да класира в отделна папка всички 

писма с информация за избиратели по предварителните списъци 

както за новите, така след това и за частичните избори. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева); против – 

няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Моля за запознаване с проект на 

писмо с проектен номер 9995 – за обсъждане на работна група. 
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На този етап за сведение вх. № ЦИК-ЕП/НС-17-444 – 

запитване във връзка с решението на Централната избирателна 

комисия за изработка на изборни книжа и материали от община, в 

която са били закупени и разпространени около 2 000 броя паравани 

за гласуване в 50 общини, с посочени размери, с оглед възможността 

за ползването им на предстоящите избори. На този етап приключих. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Георгиева, 

заповядайте. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Благодаря. Колеги, с вх. № ЦИК-

ЕП/НС-06-354/10.05.2024 г. сме получили писмо от кмета на община 

Кочериново, с което ни моли да му разрешим да отвори запечатано 

помещение, в което се съхраняват изборни книжа и материали, с цел 

да бъдат извадени от там прозрачните избирателни кутии за 

бюлетини, както и устройствата за копиране, които се раздават на 

секционните избирателни комисии. Всичко това е необходимо във 

връзка с подготовка произвеждане на изборите на 9 юни 2024 г. 

Колеги, предлагам ви с оглед на възможността и на други 

места в общинските администрации да се съхраняват тези изборни 

материали в запечатаните помещения, да изпратим писмо до всички 

кметове на общини, с което да ги уведомим, че със заповед на кмета 

на общината, без да е необходимо изрично разрешение на ЦИК, по 

реда на Решение № 1750/10.03.2023 г. могат да отворят помещенията 

и да извадят прозрачни избирателни кутии, устройства за копиране и 

други материали, необходими за произвеждане на изборите на 9 юни 

2024 г.  

Текстът на писмото е в моя папка. Моля да го погледнете и 

ако нямате възражения, да го гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 
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Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, с вх. № ЦИК-ЕП/НС-17-

332/09.05.2024 г. сме получили писмо от          В.              Т., което 

съдържа питане най-общо как се процедира при променен постоянен 

адрес, преди изборите. В моя папка ви предлагам отговор на такъв 

въпрос, който да бъде качен в нашата рубрика „Въпроси и 

отговори“. 

Моля да го погледнете и ако сте съгласни с отговора, какъвто 

ви го предлагам, да го гласуваме – да бъде качен в рубриката 

„Въпроси и отговори“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, други 

предложения има ли? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Докладвам ви вх. №№ ЦИК-

ЕП/НС-17-401 и ЦИК-ЕП/НС-17-400 – писма с въпроси от госпожа 

К. Отговори на поставените от нея въпроси се съдържат в 

материалите, които се намират в обучителния портал на страницата 

на Централната избирателна комисия, поради което не предлагам да 

изпращаме отговор. 

Докладвам вх. № ЦИК-МИ-11-80-1/10.05.2024 г. Получили 

сме от ОИК – Стара Загора, решение от проведено заседание, на 

което е обсъдено прекратяване пълномощията на общински 

съветник и обявяване за избран на следващия от листата. Отхвърлен 

е проектът на решение и не е приет, а прекратяване пълномощията 

на общинския съветник е обсъждано поради влязла в сила присъда 

лишаване от свобода за умишлено престъпление от общ характер 
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след избирането му за общински съветник. Докладвам ви го за 

сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, в тази 

точка ви докладвам вх. № ЦИК-ЕП/НС-21-379-3/13.05.2024 г. –

получили сме от министъра на електронното управление писмо, към 

което са приложени протокол от 13 май с техен регистрационен № 

1046 от 13 май 2024 г. и протокол с техен регистрационен номер 

1048 от същата дата. Докладвам на ЦИК за сведение и ще бъде 

приложено към документите, свързани с удостоверяване на 

съответствието на техническите устройства. 

Докладвам ви с вх. № ЦИК-ЕП/НС-21-432/13.05.2024 г.  

доклад от              Г.           Б. относно информационни активи, 

свързани с демонстрационен приложен софтуер за работа на 

машините за гласуване. В доклада се посочва, че на 10 май са 

създадени информационни активи, посочени съгласно доклада. 

Също така на същата дата и във връзка с подготовката на машините 

за гласуване за удостоверяване от Министерството на електронното 

управление, Института по метрология и стандартизация е изготвен и 

съответният пакет информационни активи. 

Колеги, на 10 май господин Бояджиев ги предаде и са 

поставени в касата на Централната избирателна комисия. Предлагам 

ви те да бъдат съхранявани там и в случай на необходимост от 

тяхното използване ЦИК да взима конкретно решение. 

Имате ли други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

Следващият ми доклад е с вх. № ЦИК-41-3/12.05.2024 г. – 

сме получили отговор от зам.-председателя на Народното събрание 

госпожа Кирова, на наше писмо от 30 април, с което сме посочили 
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кои помещения в сградата са необходими за организация при 

обработването на резултатите от изборите и приемането на 

протоколите от страната и от гласуването извън страната. Сега го 

докладвам за сведение. Обръщам внимание, че на този етап не се 

предоставя зала № 126, която обаче, смятам, че е необходима на 

Централната избирателна комисия с оглед разположението на 

изчислителния пункт за обработване на резултатите. В следващите 

дни трябва да предприемем действия за осигуряване и на това 

помещение – докладвам го за сведение засега. 

В тази точка ви докладвам писма с вх. №№ ЦИК-ЕП/НС-21-

434/13.05.2024 г.; ЦИК-ЕП/НС-17-435/13.05.2024 г.; ЦИК-НС-17-

83/1-5.2024 г. и ЦИК-ЕП/НС-17-377/10.05.2024 г. Това са писма от 

различни граждани, свързани с гласуването извън страната. 

Докладвам ги за сведение. Те ще бъдат съобразени при приемане на 

решението по чл. 12 от Централната избирателна комисия, както и 

при изготвяне на Методическите указания за гласуването извън 

страната. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви докладна 

записка с вх. № ЦИК-25-60 относно връщане на парична гаранция 

по Договор № 2 от 22 март 2022 г. на „Нова транслейт“. Тъй като 

договорът, сключен с „Нова транслейт“, приключи между страните, 

те са подали заявление за връщане на паричната гаранция, която е 

била депозирана по сключения към него момент договор, в размер 

на 2100 лв. 

Предлагам да бъде гласувано решение за връщане на 

постъпилата парична гаранция в размер на 2 100 лв. от „Нова 

транслейт“ по Договор № 2 от 22 март 2022 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 
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Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, следващото ми предложение 

е да изпратим на „Информационно обслужване“ АД необходимите 

данни, свързани с избирателен списък част II на заявилите желание 

да гласуват в страната граждани на други държави – членки, на 

Европейския съюз. 

В моя папка от днешна дата има файл-екселска таблица 

„избирателен списък част II“, който обсъдихме и в работна група. 

Тази таблица ще бъде допълнена и с данни за номерата на 

постъпилите преписки с получените данни по избирателен списък 

част II. 

Предлагам в тази таблица, като помощно обобщената 

информация, плюс съответните преписки, с които сме получили тази 

информация, да я изпратим с придружително писмо до 

„Информационно обслужване“ АД за изпълнение от тяхна страна на 

дейностите за криптиран обмен на данни по съответните, посочени в 

писмото, членове от Договор № 14 от 12 юли 2023 г., който е 

сключен с дружеството за тази цел. Ще допълня в текста на писмото, 

че като приложение се изпраща таблицата с обобщените данни и 

номерата на преписките, както и самите преписки, с които са 

получени данните. Проектът на писмото е с проектен номер 9962 в 

моя папка 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по това предложение. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Госпожо Ганчева, заповядайте. 
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ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви преписки с 

вх. №№ ЦИК-ЕП/НС-09-433; ЦИК-ЕП/НС-12-429 и ЦИК-ЕП/НС-12-

431. Това са аналогични преписки, които предлагам да препратим на 

Министерството на външните работи, Работна група „Избори“ за 

преценка, действия по компетентност и в случай на необходимост, 

уведомяване на Централната избирателна комисия.  

Предлагам с едно писмо да ги изпратим. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви за 

запознаване вх. № ЦИК-ЕП/НС-02-75-1. Това е писмо, препратено 

от председателя на Работна група „Избори“, което съдържа грами от 

генералното консулство в Мюнхен, както и от посолството на 

Република България в Берлин – към момента го докладвам за 

запознаване и понеже ни е изпратено за разглеждане, може би след 

обсъждане да видим дали имаме правомощия, компетентност, или да 

обърнем внимание на въпросите. 

Докладвам писмо с вх. № ЦИК-ЕП-4-26/14.05.2024 г. Това е 

информация, която ни предоставя „Информационно обслужване“ 

АД, във връзка с криптообмена. Докладвам го за сведение и 

запознаване. Ще бъде обобщена в папката, която е във вътрешната 

мрежа. Това са докладите ми за момента. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Стойчева, 

заповядайте. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, предлагам да се запознаете 

със съдържанието на клип № 6 от разяснителната кампания, който 
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обяснява начина на гласуване с хартиена бюлетина в изборите на 

9 юни тази година. 

Предполагам, че ще е необходимо известно време за това. 

Моля внимателно да го изгледате. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, време за 

запознаване. 

Моля за вашите изказвания или предложения. 

Моля, режим на гласуване да одобрим клип № 6 и да бъде 

предоставен за разпространение, както и публикуван на интернет 

страницата на ЦИК. 

Моля, който е за, с вдигане на ръка. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: С вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-

408/13.05.2024 г. сме получили запитване от телевизионен канал 

„Струма“ относно това дали могат да излъчват видеоклиповете от 

разяснителната кампания на Централната избирателна комисия и как 

биха могли да ги получат за разпространение в техния канал. Това 

може би е първото такова запитване от регионална медия. 

Предлагам да поощрим излъчването на материалите от  

разяснителната кампания на Централната избирателна комисия, и да 

възложим на служителите от звено „Връзки с обществеността“ да 

осъществят контакт относно начина на предоставяне на 

материалите. 

С вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-11-6/13.05.2024 г. сме получили 

междинен отчет от Радиокомпания „Си. Джей“ за периода 6 – 

10 май, за излъчването на разяснителните материали от кампанията 

на Централната избирателна комисия. Докладвам го за сведение на 

Комисията и за приобщаване към договора за изпълнение. 
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С вх. № ЦИК-ЕП/НС-09-436 е получено уведомление от 

партия „Възраждане“ за това, че е оттеглено пълномощното на         

Г.           Д.                          П., който съгласно това пълномощно вече 

не може да представлява партия „Възраждане“ пред община 

Самоков, ОИК – Самоков, както и пред органите, които произвеждат 

изборите за Народно събрание и за членове на Европейски 

парламент. Докладвам за сведение това пълномощно и за 

приобщаване към преписката по назначаване на ОИК – Самоков. 

Колеги, предлагам копие от оттеглянето на пълномощното да 

бъде изпратено до ОИК – Самоков, и до кмета на община Самоков, 

тъй като в адресатите на получения в Централната избирателна 

комисия имейл не се вижда да фигурират ОИК и кмета на община 

Самоков. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма. 

Госпожо Стоянова, заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Колеги, в папка с мои 

инициали от днешна дата моля да се запознаете с писмо с вх. № 

ЦИК-ЕП/НС-02-21-4 от Министерството на външните работи. 

 Постоянният секретар господин Стоев ни изпраща писмо по 

въпрос, който за пореден път възниква пред Централната 

избирателна комисия, и предвид изричните разпоредби на изборното 

законодателство, Централната избирателна комисия по изключение 

следва да вземе решение в посока на поставения въпрос, а именно по 

отношение на упълномощените представители на държавата в 

съставите на секционните избирателни комисии извън страната. 
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От Министерството на външните работи чрез постоянния 

секретар ни молят да обсъдим възможността в секциите извън ДКП, 

членът на секционната избирателна комисия, назначен по 

предложение на министъра на външните работи, да бъде и 

оправомощеното от ръководителя на ДКП лице по чл. 217 от 

Изборния кодекс. Обосновават се по отношение на искането си с 

мотиви, които подробно са изложени в писмото. 

След като прегледах същите, ви предлагам на база и на 

подобна предходна практика на Централната избирателна комисия 

да вземе протоколно решение, с което по изключение да бъде 

определено, че лицата в тези секционни избирателни комисии, които 

са по чл. 217 от Изборния кодекс, да бъдат и тези, които са 

назначени по предложение на министъра на външните работи. 

Подготвила съм писмо в този смисъл, ако Централната 

избирателна комисия прецени, че следва да вземе положително 

становище по искането. 

Ако искате, запознайте се с писмото на Външно 

министерство. Ще помоля, госпожо Председател, малко по-късно да 

го обсъдим отново, за да може да се запознаете. 

Моля да се запознаете също с писмо от Министерството на 

външните работи – отново от постоянния секретар. Писмото е с вх. 

№ ЦИК-ЕП/НС-02-21-3. В него са изложени разсъждения на 

постоянния секретар на Министерството на външните работи във 

връзка с легални дефиниции по отношение на изборния процес – 

докладвам ви го за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Ципов, 

заповядайте. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, първо, ви докладвам вх. №№ 

ЦИК-ЕП-НС-17-356; ЦИК-ЕП-НС-17-361; ЦИК-ЕП/НС-17-359 и 397 

от дати: 10-и, 11-и и 13 май 2024 г. Всичките тези входящи номера 

са запитвания, свързани с това може ли да се упражни правото на 

глас в друго населено място, различно от постоянния и настоящия 

адрес на съответния избирател, който е изпратил запитването. 



20 

Докладвам ги за сведение, тъй като в секцията на нашата интернет 

страница „Въпроси и отговори“ има отговор на този въпрос. 

Докладвам ви и вх. №№ ЦИК-ЕП/НС-17-360; ЦИК-ЕП/НС-

17-362; ЦИК-ЕП/НС-17-364; ЦИК-ЕП/НС-17-395 също от дати 10-и, 

11-и и 13 май 2024 г. Това са запитвания от избиратели, които 

поставят въпроса може ли да упражнят правото си на глас в 

изборите за членове на Европейски парламент и за народни 

представители, тъй като ще бъдат на територията на населени места 

в други държави – членки на Европейския съюз, на 9 юни. Също на 

нашата интернет страница в секцията „Въпроси и отговори“ имаме 

такъв отговор.  

Докладвам ви вх. № ЦИК-НС-17-84/11.05.2024 г. – запитване, 

получено по имейла на Централната избирателна комисия, от лице, 

подало заявление за гласуване извън страната. Запитването е 

свързано с това, че лицето заявява, че няма адрес на територията на 

България, живее на територията на Република Турция. При 

подаденото заявление обаче и е отговорено, че тя може да гласува в 

Република Турция и има избирателни права само за изборите за 

народни представители на 9 юни – за сведение. 

Докладвам ви и вх. № ЦИК-ЕП/НС-17-358/10.05.2024 г. –

запитване от гражданка, получено на имейла на Централната 

избирателна комисия. Задава въпроса: може ли да оттегли получения 

ПИК, издаден от ВАС, във връзка с проверка дали е била включена в 

списъците за подкрепа на регистрация на партии и коалиции за 

изборите на 9 юни – също за сведение. 

Докладвам ви и вх. № ЦИК-ЕП/НС-02-205-1/07.05.2024 г. – 

запитване от командващия Военновъздушните сили. 

В моя папка от днес моля да се запознаете с проект на 

отговор до командира на Военновъздушните сили и в следобедната 

част да бъде гласуван. 

Колеги, извинявам се, докладвам ви за сведение и вх. № 

ЦИК-МИ-08-208/10.05.2024 г. – постановление за отказ да се 
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образува досъдебно производство от Районна прокуратура – 

Благоевград. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, връщам на 

доклад предложението на госпожа Елка Стоянова с проектен номер 

1000. 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: По принцип не съм против, но този тип 

писма с общи приказки, без никаква конкретност, явно стои нещо 

зад него.  

За какво става въпрос тук? Не искаме да командироваме хора 

в чужбина, по-малко пари и така нататък. За колко секции ще е това, 

в кои държави, как ще се извърши процедурата за упълномощаване, 

а не да се предоставя изцяло това в ръцете на въпросните 

ръководители на ДКП. Това ми е за конкретността. Не може общо 

пълномощно, пък после ние си правим каквото щем. Това ми е 

искането – да дадат цялостна информация как ще протече този 

процес. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Солакова, 

заповядайте. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, аз сега разбрах, че имаме 

такова писмо от Външно министерство. Тези, които участваха на 

срещата с представителите на Външно министерство, си спомнят, 

имах предложение по отношение на лицата, назначени в секциите 

като представители на държавата. 

Ние в случая се съгласяваме, че те ще изпълняват тези по 

делегация все едно правомощия на ръководителите на ДКП. Нямам 

нищо против, и това е абсолютно резонно с оглед броя на секциите и 

нормалната организация на целия процес по снабдяване с изборни 

книжа и материали. 

Тези лица, освен да изпълняват тези функции, е добре те да 

бъдат и връзката с Централната избирателна комисия и Външно 

министерство в общата ни комуникация със секционните 

избирателни комисии в момента, в който се предава такава и се 
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дължи на ЦИК, както и в периода по предаване на данните от 

гласуването. 

Предлагам да отложим изпращането на отговора и да 

помислим, защото искам да направя предложение и пред ЦИК. И ако 

ние се съгласим да изпратим като наше предложение участието на 

представителите на държавата в секционните избирателни комисии 

да встъпят в своите пълномощия с намирането на контакти, 

осъществяването на контакт с членовете на СИК, а не в съботния 

ден да получим информация, че другите двама членове, определени 

да получат изборните книжа, ги няма, защото едва сега някой им се 

бил обадил, че са включени в секционна комисия или пък има 

обективни пречки това да се случи. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Стоянова? 

Колеги, този проект ще го отложим за следващо заседание 

може би, ако не успеем днес по-късно. 

Много ви моля по писмо с проектен номер 9995, което 

докладва госпожа Солакова по-рано, да се запознаете, както и с 

приложението към него. 

Колеги, има ли изказвания и предложения по проекта с 

проектен номер 9995? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 

(Любомир Георгиев). 

Колеги, прекъсвам заседанието. Ще продължим в 15,30 ч. 

 

(След прекъсването.) 

 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

продължаваме заседанието на Централната избирателна комисия. 



23 

Продължаваме с точка първа: Доклади по административни 

преписки. 

Думата има госпожа Солакова.  

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, с оглед на това, че на работна 

група разгледахме и обсъдихме тиража на бюлетините по изборни 

райони в изборите за Народно събрание, както и предложение за 

тираж за секциите извън страната, предлагам да изпратим заявка до 

печатницата на БНБ, с копие до министъра на финансите, с искане 

да започне организацията по отпечатване на бюлетините, 

съобразявайки се с решенията, приети досега, и с изискванията на 

Изборния кодекс по отношение на хартиените бюлетини, с посочен 

тираж в проектите на писма 9993 и 9994. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на госпожа Солакова, което може да 

погледнете като текст с проектни номера 9993 и 9994. Това са писма 

до господин Михов и с копие до госпожа Петкова. 

Колеги, имате ли някакви становища и мнения по 

съдържанието на писмата с номера 9993 и 9994? 

Ако нямате, предлагам да гласуваме съдържанието на писмо 

9994, което, виждам, е до Печатницата. 

Режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, второто писмо, което е с проектен номер 9993, 

предполагам, че мнение нямате, предлагам да преминем към режим 

на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Продължаваме с доклад в точка първа. 
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Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: В папката с мои инициали 

най-напред докладвам приемо-предавателен протокол с вх. № ЦИК-

ЕП/НС-15-437 от 13.05.2024 г. за сведение. 

Докладвам също така преписката с вх. № ЦИК-ЕП/НС-02-

387, с която е изпратена Методиката за удостоверяване на 

съответствието на доставения тип техническо устройство за 

машинно гласуване с изискванията по Изборния кодекс, изпратена 

от съответния орган от Министерството на електронното 

управление, заедно с приложение. Докладвам го за сведение. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Имате 

думата, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Че е правомощие на трите институции да 

си правят методики е ясно, че са я направили – ясно, че са ни го 

изпратили – ясно. Но ние имахме едно предложение за включване на 

някои нещица в Методиката и дали имаме отговор на нашето 

предложение по отношенията на Методиката на тези три 

институции? Това е. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Господин 

Георгиев, има ли отговор? 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвах го за запознаване и за 

сведение. След запознаване може да се види колко са намерили 

отговор поставените въпроси. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Напротив, това нещо е от около 

100 страници, но ние имахме конкретно предложение и би било 

добре трите институции да ни отговорят приемат ли нашето 

предложение, или не го приемат. За това ставаше въпрос. А че те са 

в правомощията да си пишат каквото си щат и да си правят 

статистически извадки каквито си щат, е друга тема. Така е. 

Изказването ми беше да се разграничат правомощията. ЦИК се 

опита да подобри изследването на тези машини най-вече по 

отношение на софтуера, явно не сме получили отговор. Това е. 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Имате ли 

конкретни предложения за протокола да ги запишем? (Реплика.) 

Благодаря Ви.  

Господин Георгиев, заповядайте. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам писма, първото с 

вх. № ЦИК-МИ-17-217, още едно със същия номер от 11.05.2024 г. и 

също така със същия номер с индекси 1, 2 и 3 от 13.05.2024 г. 

Всички тези писма ги предлагам за сведение. Те са от госпожа      Т.    

и са във връзка с кмета на община Плевен.  

За запознаване предлагам писмо с вх. № ЦИК-ЕП/НС-17-402. 

Същото ще остане за сведение, тъй като поставените въпроси от 

гражданин – два въпроса, свързани с гласовете „Не подкрепям 

никого“ и тяхното отчитане при парламентарни избори, имат своя 

отговор в съответните текстове от Изборния кодекс и в съответната 

методика, написана като Приложение № 1 към чл. 248 от Изборния 

кодекс. Приключих в тази точка. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: В тази 

точка думата има госпожа Георгиева. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Благодаря. Колеги, с вх. № ЦИК-

ЕП/НС-04-449/14.05.2024 г. сме получили от Областна дирекция на 

МВР – Разград, Районно управление – град Кубрат, писмо от старши 

разследващ полицай            Ж., с което ни съобщава, че се води 

досъдебно производство по номер, който е описала. И в тази връзка 

ни пита дали посоченото в писмото ѝ лице е регистрирано в 

изборите за членове на Европейския парламент или за народни 

представители на 9.06.2024 г., и ако да, от коя дата. 

Предлагам ви отговор, в който да съобщим, че лицето, което 

е подадено, е регистрирано в изборите като кандидат за народен 

представител от 7.05.2024 г. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на госпожа Г. 

Ако няма изказвания, може да преминем към гласуване. 
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Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 

няма. 

Господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Колеги, първо няколко доклада, 

като повечето от тях са за сведение. От 10 май 2024 г. са останали, 

тъй като постъпиха след приключване на заседанието.  

Докладвам първо писмо от „Сиела Норма“ АД с вх. № ЦИК-

ЕП/НС-15-142/14 от 10.05.2024 г. То е в отговор на нашето искане да 

ни предоставят документите, необходими за удостоверяване на 

съответствието. Документите, които са ни предоставили с това 

писмо, са предадени на Министерството на електронното 

управление заедно със 7-те машини и другите информационни 

носители, необходими за удостоверяването. Докладвам го за 

сведение. 

Докладвам приемо-предавателен протокол с вх. № ЦИК-

ЕП/НС-15-142/13 от 10.05.2024 г. С него Централната избирателна 

комисия е предала на „Сиела Норма“ АД десет комплекта 

смарткарти във връзка с тяхното задължение по Договор № 10, а 

именно за подготовката на 10-те броя ТУМГ за процеса по 

удостоверяване на съответствието. Също е за сведение. 

Докладвам писмо от „Информационно обслужване“ АД с 

вх. № ЦИК-ЕП/НС-15-371/10.05.2024 г. относно подготвените 

смарткарти, като ни изпращат тестовата верига в подходящия за 

параметризиране формат. Също е за сведение. 

И последното писмо от 10.05.2024 г. е от „ЕнЕрДжи Сорс“ с 

вх. № ЦИК-15-135. С него потвърждават офертата за закупуване на 

акумулаторни батерии. Също е за сведение, но във връзка с това 

писмо е изготвена докладна записка от директора на дирекция 

„Администрация“. Тя е вече в моята днешна папка с вх. № ЦИК-
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25-61/13.05.2024 г. и е относно закупуване на акумулаторни батерии 

за СУЕМГ.  

Във връзка с провеждане на машинното гласуване в изборите 

за членове на Европейския парламент от Република България и за 

народни представители на 9 юни 2024 г. е необходимо да се 

осигурят 320 нови акумулаторни батерии за СУЕМГ. Извършено е 

пазарно проучване. Три фирми предлагат акумулаторни батерии на 

цена между 26,99 лв. и 43,90 лв. с ДДС. С писмо вх. № ЦИК-15-135 

от 10.05.2024 г., което го докладвах преди малко, от „ЕнЕрДжи 

Сорс“ са потвърдили цена от 25 лв. с ДДС.  

Предвид договорните отношения с „ЕнЕрДжи Сорс“ и 

предложената най-ниска цена от тях, предлагам да вземем решение 

за закупуване на 320 броя акумулаторни батерии от „ЕнЕрДжи 

Сорс“ на цена от 25 лв. с ДДС за един брой. Изготвен е и контролен 

лист за предложенията. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на господин Войнов. Това е въпрос, който сме 

обсъждали, включително и най-ниската цена. 

Ако няма изказвания, колеги, предлагам да преминем към 

гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 

няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, постъпило е писмо от „Сиела 

Норма“ АД с вх. № ЦИК-ЕП/НС-15-142/17 от 14.05.2024 г. То е 

относно удължаване на банкова гаранция по Договор № 1. 

Предлагам да отговорим на „Сиела Норма“ АД, като проектът на 

писмо е в моята папка. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Господин 

Войнов, склонен ли сте да оттеглите това писмо за друго събиране? 

Някой има ли друго мнение? 
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Колеги, предлагам да преминем към гласуване на текста, 

който е предложен от господин Войнов, след обсъждане на работна 

група. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева); против – 

няма. 

Продължете, господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, още две писма са постъпили от 

„Сиела Норма“ АД с вх. номера ЦИК-ЕП/НС-15-142/18 и 15-142/19 

от днес. С тях ни предоставят два списъка с лица, които предвиждат 

да работят в склада по инсталацията на машините за гласуване, и 

молят да им разрешим достъп. Предлагам да изпратим писмо до 

МВР и ДАНС с указание за проверка на лицата. Проектът за писмо е 

в моята папка. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Че ще получаваме списъци, ще 

получаваме. Че ще ги пращаме, ще ги пращаме. В тези списъци има 

ли длъжностите на тези лица кой какво ще прави, а не безлични хора 

от фабрики и канцеларии и адвокатски кантори? Просто някакъв 

списък имена от ГРАО, а пък ние да ги проверяваме. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Господин 

Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Да, срещу всяко име пише някоя от 

следните длъжности – „оператор“, „IT експерт“, „подготовка“, 

„проверяващ“, „складови операции“. Общо взето това са 

длъжностите. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Господин 

Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Това нищо не значи. Това е шменти 

капели. Кое лице конкретно какви действия извършва? Какво значи 
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експерт? Какви действия и как ще манипулира машина по някакви 

си дейности? Ще вкарва флашки ли, ще настройва нещо си, 

приложения примерно? А тези, проверяващите, какво ще правят? 

Нямаме отчетност за дейността на тази черна дупка, наречена склад 

на „Карго“. Всеки, който влиза вътре, трябва да има длъжностни 

функции, които да изпълнява по отношение на машините и 

машинното гласуване. Маркираме, не търсим контрол. Не мога да 

гласувам за това, а най-вече предлагам да ми пратят какви дейности 

ще извършват всичките тези след извършена проверка. Но това явно 

малко по-късно, като се случи проверката. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте въпросите на господин Чаушев. Обичайно ние изпращаме 

списъците, без да обозначаваме конкретната длъжност или какво 

точно ще се върши, но може би ще трябва да продължим с различна 

практика. Имаше въпрос да се направят нещо като регистри или в 

подобни папки да се събират тези имена. Взели сте го предвид, 

нали? 

Колеги, предлагам да гласуваме предложението на господин 

Войнов. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 (Ерхан 

Чаушев). 

Обяснение на отрицателен вот – господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Организационно недопустимо е да се 

гласуват поредица от имена, без да знаем тези хора какво точно ще 

вършат. Най-малкото, да бъдат проверявани въобще в регистрите на 

различни институции, без да се знае какво точно ще вършат тези 

хора по отношение на машините и машинното гласуване. Какво 

значи „оператор“, какво значи „експерт“? Той какви функции 

изпълнява по отношение на честността при провеждането на 

машинното гласуване и каква отговорност носи за собствените си 
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действия, и дали въобще може да върши тази работа? Гласуваме 

списъци! 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Колеги, последното писмо от „Сиела 

Норма“ АД, което докладвам, е с вх. № ЦИК-ЕП/НС-15-142/16 от 

13.05.2024 г. С него са ни изпратили график за изпълнение на 

дейностите, предмет на Договор № 10. Докладвам го за запознаване, 

като съм възложил на администрацията да извърши проверка за 

съответствието на изпратения график със сроковете по договора.  

И последният ми доклад е постъпило писмо от МВР с 

вх. № ЦИК-ЕП/НС-02-250/2 от 10.05.2024 г. То е в отговор на 

запитването ни за проверка на лица от „Карго-партнер“ за работа в 

склада. Отговарят ни, че за четири лица има установени данни за 

криминални прояви. Докладвам го за сведение, като предоставената 

информация ще бъде съобразена при евентуалното допускане на 

лицата в склада. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Думата има 

госпожа Ганчева в тази точка. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, предлагам да гласуваме 

писмото, което обсъдихме във връзка с наближаващия краен срок за 

подаване на заявления за гласуване извън страната чрез нашата 

интернет страница. И с оглед приемане на решенията по чл. 12 

предлагам писмо до „Информационно обслужване“ АД, а именно 

при предаване на базата данни от обработени заявления за гласуване 

извън страната да ни предоставят и информацията, така както я 

обсъдихме, с оглед улеснение при приемане на решението по чл. 12, 

като преди последния абзац да включим и текста, който обсъдихме 

във връзка с подготовката на машинното гласуване, а именно да ни 

информират има ли места, в които има повече от 299 заявления за 

гласуване извън страната, при условие че в същите места на 

последните избори за народни представители са гласували по-малко 

от 300 избиратели.  
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Предлагам да гласуваме това писмо, като в проекта на писмо 

сме пропуснали да обсъдим срока – на 15 май, но може би в срок до 

14,00 ч. Утре до 14,00 ч. предлагам да посочим като срок.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на госпожа Ганчева. Въпросът също беше 

обсъден на работна група. 

Имате ли коментари? Ако няма, предлагам да преминем към 

гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма.  

Продължете, госпожо Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, докладвам ви за 

запознаване и за работно обсъждане, заедно с другите преписки от 

подобен характер, когато се прецени с оглед организацията на 

работа в ЦИК към предходни работни обсъждания, а именно вх. № 

ЦИК-ЕП-4-25/14.05.2024 г., това са допълнителни разяснения от 

Словения във връзка с криптирания обмен, и вх. № ЦИК-ЕП-15-

80/14.05.2024 г. 

Към момента е това, господин председателстващ.   

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря.  

Господин Баханов, имате думата. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Благодаря ви, господин 

председателстващ. Докладвам ви вх. № ЦИК-МИ-08-

221/13.05.2024 г. От Районна прокуратура – Благоевград, 

Териториално отделение – Сандански, сме получили постановление 

за прекратяване на наказателно производство. То е образувано за 

престъпление на 29.10.2023 г. в село Струмяни, област Благоевград, 

че е упражнено избирателно право два пъти при едни и същи избори, 

като е гласувано в избирателна секция № 4, разположена в община 

Кресна, и в избирателна секция № 2, разположена в община 
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Струмяни, по чл. 168, ал. 2. Прокурорът има мотиви към 

постановлението, което обосновава неговото прекратяване на това 

досъдебно производство. Става въпрос за майка и дъщеря, която е 

била инвалид, която дъщерята е придружила и се е подписала под 

чертата.  

Установено е, че няколко придружители така са се подписали 

– под чертата, под давление на един от членовете на секционната 

избирателна комисия, който не е бил на обучение и не е знаел точно 

как трябва да се обозначат тези придружители. Но е установено, че в 

окончателния протокол председателят на комисията е отразила с 

цифрата „нула“ броя на лицата, гласували под чертата, поради което 

и дописаните пет души не са били включени в крайния резултат от 

секцията. Поради това прокуратурата счита, че не е налице 

престъпление от общ характер, поради което прекратява 

наказателното производство. 

Предлагам с оглед на изложените мотиви да остане за 

сведение, тоест да не се обжалва това постановление за прекратяване 

наказателно производство по Досъдебно производство № 82/2024 г. 

по описа на Районно управление – Сандански. Ако някой от 

колегите е на противно мнение, тъй като знаете, че има 7-дневен 

срок, получено е на 13.05.2024 г. Моето становище е да не се 

обжалва с оглед изложените мотиви на прокуратурата. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на господин Баханов. Имате думата. 

Тъй като решения за обжалване се гласуват, моля да 

преминем към режим на гласуване. 

Гласували 9 членове на ЦИК: за – 9 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева); против – няма.  

Имате думата, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви писмо 

с вх. № ЦИК-НС-15-80/2 от 13.05.2024 г. от „Информационно 
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обслужване“ АД, с което ни информират, че съгласно указания на 

ЦИК от 10.05.2024 г. са коригирали изписването на имената на 

партиите и коалициите съгласно решението на ЦИК за жребия, както 

и кандидатските листи, и е осигурена възможността за търсене в 

кандидатските листи по име и по издигнала съответния кандидат 

партия и коалиция. 

Другото писмо, което докладвам, е вх. № ЦИК-НС-15-80/3. 

Интересно защо са само с НС, при положение че става дума за 

кандидатски листи за Европарламент и за народни представители, но 

такава е преценката на Деловодството. За сведение. 

Колеги, докладвам ви писмо с вх. № ЦИК-НС-10-88/2 от 

14.05.2024 г. По повод на изпратено по-рано, преди обедната част на 

заседанието, писмо във връзка с решение на Районна избирателна 

комисия – Ямбол, за заличаване на кандидат, „Информационно 

обслужване“ ни информират, че е отразена промяната в системата 

…. .  

И в тази връзка и във връзка с писмо от Районна избирателна 

комисия – Кърджали, вх. № ЦИК-НС-10-93, с което ни изпращат 

Решение № 58-ЕП/НС от 13.05.2024 г. Тук пък е ЕП/НС, нищо че се 

касае за кандидати за народни представители само. Информират ни, 

че се заличава кандидат от кандидатската листа на коалиция 

„Неутрална България“ в изборите за народни представители, а тази 

коалиция е регистрирана само за изборите за народни 

представители. Заличава се кандидатът под № 2 в листата           Е. В.     

Н.  

При извършена проверка от звено „Регистри“ се установи, че 

такова решение има и Районна избирателна комисия – Бургас, за 

което все още не ни е уведомила. Решението е № 71-НС от 

13 май 2024 г. Заличава се регистрацията на кандидата под № 11 на 

„Зелено движение“ Константин Стоянов Иванов, така че ви 

предлагам с едно писмо да изпратим копие от двете решения на 

„Информационно обслужване“ АД за отразяване в системата           

… 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на госпожа Матева. Моля да преминем към 

гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви Определение 

№ 5864/14.05.2024 г. на Върховен административен съд по адм. дело 

№ 4930/2024 г., образувано по жалба на коалиция ЛЕВИЦАТА! 

срещу Решение № 3225-ЕП/НС/07.05.2024 г. на ЦИК. С това 

определение производството по делото е прекратено и се изпраща 

жалба на коалиция ЛЕВИЦАТА! на Административен съд – София-

град, за произнасяне по компетентност.  

В тази връзка ви информирам, че юрисконсулт Нели 

Тодорова е приела по телефона уведомяване от страна на 

Административен съд – София-град, че по прекратеното 

производство по дело 4864/2024 г. на ВАС, което беше образувано 

по осем жалби срещу Решение № 3225-ЕП/НС на ЦИК, е образувано 

адм. дело № 4722/2024 г. на девети състав – троен, на 

Административен съд – София-град, като разглеждането на делото е 

насрочено за 17 май 2024 г. от 14,00 ч. Докладвам го за сведение. 

Ще ви предложа юрисконсулт, който да се яви от името на 

Централната избирателна комисия по делото, след съгласуване с 

ръководителя на звено „Правна дейност“. 

Колеги, докладвам ви писмо от Върховен административен 

съд по адм. дело № 4863/2024 г. Вх. № е ЦИК-ЕП-07-

82/14.05.2024 г., с което ни се изпраща Решение № 5854. Докладвам 

го за запознаване. Моля да се запознаят всички с него и да обсъдим в 

работен порядък какви действия ще предприемем. 

И последният ми доклад е във връзка с вчера изпратеното 

съгласувателно писмо до Администрацията на Министерския съвет, 

с което е съгласувано писмото до областните и общинските 
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администрации във връзка с организацията на техническото 

обезпечаване на секционните избирателни комисии. Предлагам ви да 

изпратим писмо до всички районни избирателни комисии, с което да 

им укажем, че не следва да предоставят на областните управители 

кандидатските листи за кандидати за народни представители в 

съответния изборен район за отпечатване и поставяне пред 

изборното помещение, тъй като Централната избирателна комисия 

ще предостави всички кандидатски листи както по изборни райони 

за народни представители, така и за членове на Европейския 

парламент от Република България, регистрирани от ЦИК, на 

Министерския съвет, който от своя страна ще ги предостави за 

отпечатване на областните управители. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението – да се изпрати писмо, за да се уточни как ще 

бъдат предадени листите. Самите РИК-ове трябва да ги предадат. 

Все едно, ще ги изпратим в Министерския съвет.  

Предлагам да преминем към гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

 

Следващата точка от дневния ред е: 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ ОТНОСНО ПРОМЕНИ В 

СЪСТАВИ НА ОИК. 

Думата има господин Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Благодаря, господин председателстващ. 

Уважаеми колеги, докладвам ви вх. № ЦИК-МИ-09-

202/09.05.2024 г. По имейла в Централната избирателна комисия е 

получено от областен координатор на регион Плевен Людмил 

Софрониев писмо до ЦИК: „Уважаема ЦИК, искам да заменят 

представител на ОИК – Червен бряг, от квотата на коалиция 

„Продължаваме Промяната – Демократична България“, като подава 
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заявление от Светозар Георгиев Милчев за прекратяване участието в 

ОИК – Червен бряг, декларация и диплома от Маринела Бенова 

Вълчанова за заемане на нейното място от квотата на коалиция 

„Продължаваме Промяната – Демократична България“. Те са 

изпратени, както казах, по имейл, не са в оригинал. Чакахме досега 

да бъдат в оригинал, тъй като са се обаждали по телефона да питат 

защо още не е извършена смяната. Ние сме им отговорили, че ги 

няма в оригинал документите. Днес е  14 май 2024 г.  

С оглед обаче на факта, че в този район има избори, 

предлагам да извършим исканата промяна, да не чакаме получаване 

на оригиналите. Заявлението до председателя на Централната 

избирателна комисия е от            Л.                Г.                   С. и С.                   

П.                  Т., представители на коалиция „Продължаваме 

Промяната – Демократична България“, в община Червен бряг, с 

което заявяват исканата смяна с електронен подпис.  

Не знам защо е приложено пълномощно от Кирил Петков 

Петков, представляващ ПП „Продължаваме Промяната“, с което 

упълномощава Л.               Г.                  С. да представлява ПП 

„Продължаваме Промяната“ на територията на област Плевен. Това 

пълномощно, заверено от нотариус           М.             М.        Р. на 

21.12.2023 г., е неотносимо към преписката. По старата преписка 

при първоначалното назначаване на общинските избирателни 

комисии открих пълномощно за преупълномощаване, изброени са 

няколко лица, между които са           Л.               Г.                  С. и С. 

П.                       Т., който е пълномощник на „Демократична 

България“, пък              Л.                   Г.              С. е един от 

пълномощниците на „Продължаваме Промяната“, така че моето 

становище, колеги, е да направим тази замяна. 

В момента виждам, че настоящото пълномощно се издава за 

срок до 25.11.2023 г., тоест то се прекратява към тази дата, а към 

преписката е издадено пълномощно само в полза на едното лице да 

представлява партия „Продължаваме Промяната“, а не коалиция 

„Продължаваме Промяната – Демократична България“. Мислех да 
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ползвам това пълномощно, което ви казах преди малко, на              Л.            

С.    и               С.                      Т., но с оглед на факта, че има краен 

срок на това пълномощно, предлагам да изпратим до 

„Продължаваме Промяната – Демократична България“ писмо, 

първо, да изпратят документа в оригинал и на второ място, да 

изпратят актуално пълномощно, тъй като пълномощното от 

господин Кирил Петков упълномощава само         Л. С. да 

представлява Политическа партия „Продължаваме Промяната“ на 

територията на област Плевен, а квотите в общинските избирателни 

комисии се отнасят не за партия „Продължаваме Промяната“, а за 

коалиция „Продължаваме Промяната – Демократична България“. 

Така че предложението ми с оглед на изложените и докладвани 

факти е да изпратим писмо до представляващите коалиция 

„Продължаваме Промяната“ да изпратят актуално пълномощно за 

лицата, които могат да извършват или да заявяват пред Централната 

избирателна комисия искани промени в съставите на ОИК. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, 

чухте предложението на господин Баханов – да се изпрати писмо и 

да се поиска уточняване на пълномощията, за да може да бъде 

извършена замяната на членове в състава на ОИК – Червен бряг. 

Ако нямате коментари, да гласуваме такъв текст. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Силвия 

Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Колеги, в тази точка други предложения няма. 

Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Ако не възразявате, да направя 

предложение за допълване на дневния ред с точка – Регистрация на 

партии за участие в частични местни избори на 23.06.2024 г. 
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ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Предлагам 

да допълним дневния ред с точка пета, в която да бъде докладвано 

„Допускане на партии за нови частични избори“. 

Моля да гласуваме тази точка пета. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма.   

 

Преминаваме към точка трета: 

МЕДИЙНИ ПАКЕТИ. 

Трябва да минем някаква част от пристигналите запитвания 

от различни медии за различни медийни пакети. Ще докладвам 

номера на писмото, което е постъпило, от коя медия е, за коя партия 

е и размера на медийния пакет. Тъй като все още не е започнало 

ползването на медийните пакети, с едно гласуване ще отговорим 

положително на всички запитвания. 

С вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-413 от БНТ е постъпило запитване за 

медийния пакет на „Коалиция на розата“ в размер на 39 хил. лв. с 

ДДС; с вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-367/10.05.2024 г. е постъпило 

запитване от БНТ за медийния пакет на „Ние идваме“. Стойността 

на запитването е 13 500 лв. с ДДС. Отново БНТ – запитването този 

път е за медийния пакет на коалиция ЛЕВИЦАТА! Размерът, за 

който е постъпило запитването, е 26 256 лв. с ДДС. 

Следващото запитване отново е от БНТ с вх. №  ЦИК-ЕП/НС-

18-373. Националната телевизия пита за медийния пакет на ВМРО. 

Стойността на запитването е 28 500 лв. с ДДС; с вх. № ЦИК-ЕП/НС-

18-384. Националната телевизия се интересува от медийния пакет на 

коалиция „Граждански блок“. Стойността е 19 500 лв.  

И последното запитване, постъпило от Националната 

телевизия, е за медийния пакет на коалиция „Солидарна България“. 
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Заявката е на стойност 39 875 лв. с ДДС. Това бяха запитванията от 

Националната телевизия. 

Извън тях имаме постъпили още няколко: Телевизия 

„Евроком“ с вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-426 от вчера е направила 

запитване за медийния пакет на „Български национален съюз „Нова 

демокрация“. Заявката е на стойност 39 949,80 лв. с ДДС; запитване 

от Телевизия „Евроком“ за медийния пакет на БНО на стойност 

20 277 лв. с ДДС; отново запитване от „Евроком“ от 10.05.2024 г. с 

вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-383. Стойността на запитването е  11 040 лв. с 

ДДС. Запитването е за медийния пакет на коалиция ЛЕВИЦАТА! 

Телевизия „Евроком“ е изпратил отново запитване, този път 

за медийния пакет на ПП НИЕ ИДВАМЕ. Интересува ги да видят 

медийни пакети на стойност 16 422 лв. с ДДС. 

И последната заявка от Телевизия „Евроком“ е постъпила във 

връзка с медийния пакет на „Пряка демокрация“. Стойността, която 

„Пряка демокрация“ е заявила, е 39 945,20 лв. с ДДС. 

Заповядайте, госпожо Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Може ли да уточним запитванията от 

„Евроком“ например от кого са, защото аз трудно виждам и намирам 

постъпило запитване, оформено по надлежния ред? 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Тези, които 

докладвам, би трябвало да са в моята папка. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Значи нито от БНТ е от БНТ, 

подписано от някакъв директор. Ние разходваме държавни пари и не 

знаем дори кой говори от БНТ. Запитването от БНТ не е от някакъв 

директор „Продажба“, а на „Евроком“ изобщо не знаем от кого е 

подписано. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Ако 

предлагате, да върнем… 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: И това са държавни пари. Не, нищо 

не предлагам, просто казвам как се докладва. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Досега 

винаги сме имали форма, в която е изпратено… 
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СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Не ме интересува как е било досега, 

говоря за сега. 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Би трябвало 

решението за медийните пакети да поискаме да се подписва от 

управляващия медията. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: То е по подразбиране.  

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Предлагам 

в текста, който ще изпратим на медиите, да обърнем внимание, че 

формално трябва да бъдат оформени договорите между 

оторизираните лица съответно от медията и от представляващата 

партия. Това е моето предложение. 

Има ли някакво друго предложение, което се отнася до 

отговора на запитванията? 

Господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Предлагам в това писмо да има изричен 

текст, който да звучи така: „Запитванията от медиите да бъдат 

подписвани от представляващия медията.“ 

ЗАМ.-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Само 

споменавам, че по запитванията ние не носим някакъв вид 

материална отговорност. Те трябва да предложат договор. 

Имаме серия от запитвания, които са направени от радиата, 

които са в групата на „Нова телевизия“ – всички те се отнасят до 

медийния пакет на партията МЕЧ. 

Първото запитване е от Метрорадио. Стойността на 

запитването е 7099 лв., вх. № е ЦИК-ЕП/НС-18-419/13.05.2024 г. 

Следващият отново е за същата партия, същия пакет, този път от 

Радио 1. Заявката е на стойност 10 483 лв. – вх. № е ЦИК-ЕП/НС-18-

420. 

С вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-421 Радио „Енерджи“ ни е попитало 

за медийния пакет на партия МЕЧ. Стойността на запитването е 

9 258 лв. 

Ще докладвам само запитванията като медия и като партия. 
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Радио „Нова Нюз“ – запитването е за пакета на същата партия 

МЕЧ. С вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-424 за Радио „Сити“ за същия пакет. 

Пропуснах на предишното запитване да кажа вх. № ЦИК-

ЕП/НС-18-423. 

 И запитване, постъпило от „Авторадио“. Пакетът, за който се 

интересуват, е отново на ПП МЕЧ, само че тук остатъкът вече не е 

достатъчно голям, за да се изпълни цялото запитване. Ще напишем 

само тази стойност, грубо казано, на запитването, на която не е 

отговорено положително. 

Вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-443. „Анаили Мили“ всъщност е 

юридическото лице, радиото е К2. Постъпило е запитване за 

„Неутрална България (Русофили и комунисти)“. 

От „168 часа“ ЕООД е постъпило запитване за медийния 

пакет на „Синя България“, вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-427. 

С вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-410 е постъпило запитване от „Офф 

медия“ за пакета на коалиция „Синя България“. 

С вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-407 е постъпило запитване за същия 

пакет на „Фактор.бг“.  

Медийният пакет на „Общество за нова България“, 

вх. № ЦИК-ЕП/НС-18-394, е било предмет на запитване на „Днес 

плюс“ ООД. 

И от „АгораПост“ са отправили запитване за медийния пакет 

на „Български съюз за директна демокрация“. 

Това бяха всички запитвания, които са постъпили досега, 

вероятно ще постъпят следващи. Предлагам с протоколно решение 

да отговорим положително на запитванията, като добавим и текста, 

който аз предложих. Имаше мнение на госпожа Матева, че не бива 

да се добавя такъв текст. Просто да отговорим положително на 

запитванията. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, тъй като не 

можаха всички колеги да гласуват, моля да прегласуваме 

предложението. 

Моля, режим на гласуване.  
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Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 2 (Ерхан Чаушев 

и  Севинч Солакова). 

 

Колеги, продължаваме с точка четвърта от дневния ред: 

ИСКАНЕ ЗА ИЗПЛАЩАНЕ ВЪЗНАГРАЖДЕНИЯ НА ОИК. 

Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря. Колеги, ще докладвам много 

кратко. Връщам на доклад преписка с вх. № МИ-11-201, като искам 

само да допълня доклада си и да посоча коректната сума, одобрена 

за плащане, защото предходната имаше техническа грешка. Сумата, 

която следва да бъде изплатена по посоченото искане на ОИК – 

Омуртаг, е в размер на 5127,15 лв., с осигурителните вноски, за 

проведени заседания и дежурства на Общинска избирателна 

комисия – Омуртаг, област Търговище. 

Моля да приемете коригиращия ми доклад. Към преписката 

има приложена нова справка и контролен лист относно 

законосъобразността на поеманото задължение. Ако нямате 

бележки, да го подложим на гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма. 

  

Колеги, преминаваме към точка пета: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО ДОПУСКАНЕ НА 

ПАРТИИ ЗА НОВИ ЧАСТИЧНИ ИЗБОРИ. 

Заповядайте, госпожо Стоянова. 
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ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги, в моята папка има проект на 

решение за допускане на партия „Съюз на свободните демократи“ за 

участие в частичните избори за кметове на кметства, насрочени на 

23 юни 2024 г. Тъй като са налице всички законови основания, 

представени са необходимите документи и партията е била 

регистрирана в ЦИК с Решение № 2376-МИ за участие в общите 

избори за общински съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г., 

считам, че са налице правните основания партията да бъде 

допусната, поради което предлагам решение с диспозитив: 

Централната избирателна комисия 

„РЕШИ: 

Допуска партия „Съюз на свободните демократи“ за участие 

в частичните избори на  23 юни 2024 г. за следните кметства: 

кметство Баня, община Несебър, област Бургас; кметство Громшин, 

община Бойчиновци, област Монтана; и кметство Брежани, община 

Симитли, област Благоевград.“ 

Изписването в бюлетината, посочено от партията, е ПП 

„СЪЮЗ НА СВОБОДНИТЕ ДЕМОКРАТИ“ с главни букви, както го 

чувате“. 

Моля, ако нямате бележки, да го подложим на гласуване. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма 

Решението е № 3295-МИ/14.05.2024 г. 

Госпожо Стойчева, заповядайте. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, постъпило е заявление от 

партия „Съюз на демократичните сили“ чрез упълномощения 

представител Филип Спасов Асенов за допускане за участие в 

частичните избори, насрочени на 23 юни тази година. Приложени са 
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всички изискуеми документи. Към преписката е приложено и 

удостоверение, че партията е представила финансови отчети за 2021, 

2022 и 2023 г.  

Партия „Съюз на демократичните сили“ е регистрирана с 

Решение № 2262-МИ от 7 септември 2023 г. на Централната 

избирателна комисия за участие в общите избори за общински 

съветници и за кметове, поради което и на посочените в проекта на 

решение правни основания предлагам Централната избирателна 

комисия да приеме решение, с което допуска партия „Съюз на 

демократичните сили“ за участие в частичните избори за кмет на 

кметство Подгоре, община Макреш; за кмет на кметство Прибой, 

община Радомир; за кмет на кметство Крета, община Мездра; за 

кмет на кметство Баня, община Несебър; за кмет на кметство 

Тръбач, община Лозница; за кмет на кметство Главаци, община 

Криводол; за кмет на кметство Люлин, община Перник; за кмет на 

кметство Рельово, община Самоков; за кмет на кметство Теплен, 

община Хаджидимово; за кмет на кметство Голямо Градище, 

община Опака; за кмет на кметство Богданов дол, община Перник; 

за кмет на кметство Студена, община Перник; за кмет на кметство 

Громшин, община Бойчиновци; и за кмет на кметство Брежани, 

община Симитли. 

Наименованието на партията в бюлетината е: СДС, изписано 

с главни букви. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на решение. 

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); 

против – няма. 

Решението е № 3296-МИ/14.05.2024 г. 

Госпожо Стоянова, заповядайте в точка първа. 
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ЕЛКА СТОЯНОВА: Благодаря Ви. Колеги, имаме постъпило 

писмо с вх. № ЦИК-ЕП/НС-17-456/14.05.2024 г. Писмото е от 

български граждани, живущи на остров Крит, и е във връзка с тяхно 

участие в секционни комисии в предходни избори. В техния сигнал 

се съдържа информация за евентуална злоупотреба с лични данни и 

нарушения в тази връзка. Предлагам ви да го препратим на 

Комисията за защита на личните данни, която да прецени дали са 

налице основания за образуване на преписка и проверка по казуса. В 

тази връзка има подготвен проект на писмо в моята папка с проектен 

номер 10009. Моля да го погледнете. Ако нямате бележки, да 

гласуваме. 

Междувременно искам да ви кажа, че пак в моята папка с №, 

това не е наш входящ номер, ППН-02-214_20-23-24 има писмо от 

Комисията за защита на личните данни до госпожа Вутева, която 

беше изпратила до Централната избирателна комисия сигнал във 

връзка със злоупотреба с лични данни в секция извън страната. 

Тогава Централната избирателна комисия препрати преписката на 

Комисията за защита на личните данни, съответно води се 

кореспонденция във връзка със събиране на документи и други 

неустановени обстоятелства от страна на комисията, и от наша 

страна беше изисквана информация. Докладвам ви го за сведение, 

тъй като Комисията е приключила работата си по преписката, 

въпросното лице е санкционирано и госпожа Вутева, която беше 

сезирала Централната избирателна комисия, е изпратила и това 

писмо, за да имаме информация за движението по преписката. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Колеги, моля да гласуваме отново, тъй като не успяха всички 

колеги да гласуват. 

Моля, режим на гласуване.   

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Йорданка Ганчева, Камелия 
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Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 1 (Росица 

Матева). 

РОСИЦА МАТЕВА: Ако може, отрицателен вот. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, гласувах „против“, тъй като 

така наречената жалба носи данни за подалия – трима души. Нито 

едно от имената не съвпада с името, което ние сочим като подател 

на тази жалба, и в сигнала или копие, до което изпращаме, и считам, 

че не следва да изпращаме такива сигнали. Лицата, които се 

обръщат към нас, могат да направят това лично. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Госпожо Ганчева, 

заповядайте. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, с оглед изтичащия срок за 

подаване заявления за гласуване извън страната и във връзка с 

приемане на решението по чл. 12 ви предлагам, както обсъдихме, да 

изпратим писмо на Работна група „Избори“. Като вземем предвид 

отличното сътрудничество между двете институции във връзка с 

предстоящи избори и за добрата организация, да ги уведомим в срок 

утре до края на работния ден да изпратят всички постъпили на 

хартия в ДКП-тата заявления за гласуване извън страната във 

формáта и при спазване технологичния ред, който е приет за 

предходните последни избори, на които отново ще изпратим същия 

Exсel формат. Това е предложението. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения?  

Моля, режим на гласуване.  

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 
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Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – 

няма. 

Колеги, поради изчерпване на дневния ред закривам 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

Насрочвам следващото за утре, 15 май 2024 г., от 10,30 ч. 

Благодаря Ви.  

 

(Закрито в 17,03 ч.) 

 

 

 

 

 

   ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

      Камелия Нейкова 

 

   СЕКРЕТАР: 

      Севинч Солакова 

 

 

 

 

  

  

Стенографи:  

  Стефка Аличкова 

 

  Валентина Меченова 

 

 


